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Protokół Nr 32/2017 
z posiedzenia komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 

Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu 
odbytej w dniu 17 października 2017 r. 

 
Ad 1.  
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
komisji dokonała przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska. Przewodnicząca komisji  
Beata Łobodzińska stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji 
Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Rady Miasta w Kędzierzynie-Koźlu są 
prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności komisji uczestniczyło w niej 5 radnych.  
W trakcie obrad przybyli kolejni radni (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). 
 
Obecność Członków Komisji – wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Artur Maruszczak – I zastępca prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej. 
2. Monika Orpel-Śmigielska - kierownik Biura Prawnego, radca prawny, 
3. Gabriela Helbin-Golasz - kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa,  
4. Piotr Padzior - ogrodnik miejski,  
5. radny Adam Oczoś, 
6. mieszkaniec, autor petycji w sprawie ,,złej troski o zieleń i drzewa" i ,,instrukcji sadzenia 

drzew i krzewów, oraz ich pielęgnacji".  
 
Ad 2. 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 32 z dnia 19 września 2017 r.  
4. Zapoznanie się z pismem mieszkańca z dnia 21 września 2017 r. w sprawie stosowania  

,,instrukcji sadzenia drzew i krzewów, oraz ich pielęgnacji".  
5. Zaopiniowanie petycji mieszkańca w sprawie ,,złej troski o zieleń i drzewa". 
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
7. Zakończenie obrad. 

 
Ad 3.  
Przyjęcie Protokołu nr 32 z dnia 30 sierpnia 2017 r. 
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poinformowała, że protokół został spisany, znajduje się na sali obrad oraz w 
Biurze Rady Miasta. Zapytała, czy ktoś wnosi uwagi do ww. protokołu. Wobec braku uwag, 
poddała pod głosowanie ww. protokół.  
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie ( 5 głosów ,,za") przyjęła Protokół nr 32. 
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Ad 4. 
Zapoznanie się z pismem mieszkańca z dnia 21 września 2017 r. w sprawie stosowania  
,,instrukcji sadzenia drzew i krzewów, oraz ich pielęgnacji".  
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poinformowała, że radni otrzymali materiały, wraz ze stanowiskiem urzędu, 
jeżeli autor pisma ma coś do dodania to w formie krótkiej, uzupełniającej wypowiedzi, oddaje 
mu głos.  
 
Autor informacji, wyjaśnił, że takie samo pismo składał również w marcu br. do rady 
nadzorczej osiedla Koźle Zachód. Otrzymał odpowiedz na pismo, lecz nie podoba mu się ta 
odpowiedz, że osoby pielęgnujące zieleń zostaną przeszkoleni. Poinformował, że ścinana jest 
5 cm trawa do samej ziemi, co jest złą pielęgnacją, gdyż trawa  jest za krótka. Wszystkie jego 
starania są z miłości i troski o zieleń miejską. W innych miastach nie podcina się tak drzew i 
gałęzi brutalnie jak w Kędzierzynie-Koźlu. Za granicą również lepiej dbają o zieleń.  On sam 
w przedszkolach udziela prelekcji na temat pielęgnacji drzew. Również przekroczony poziom 
benzenu wpływa na obumieranie drzew i krzewów w naszym mieście.  
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poprosiła ogrodnika miejskiego o odniesienie się do otrzymanych pism. 
  
Piotr Paisdzior Ogrodnik Miejski wyjaśnił, że tworzy specyfikację tzw. instrukcję sadzenia i 
pielęgnacji drzew i krzewów, będą z tego korzystały wydziały Urzędu Miasta, jest bardziej 
rozbudowana niż mieszkańca. Przy wyborze drzew należy wybierać tzw. drzewa miejskie 
oraz zastosować techniko kompensacyjne, aby nie udusić drzew. Lecz uważa, że firmy 
zajmujące się pielęgnację drzew dobrze wykonują swoją pracę. On szczegółowo nadzoruje 
przeprowadzone pielęgnację i przycinki prowadzone na terenie gminy. Czasami drzewo 
wycinane wydaje się zdrowe lecz po analizie okazuje się że drzewo jest chore.  
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poprosiła kierownika wydziału o odniesienie się do otrzymanych pism. 
 
Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że 
wycinkę drzew nie przeprowadza się bezmyślnie. Tak jak mieszkaniec wskazuje w piśmie. 
Wydział wiele robi w kwestii pielęgnacji drzew, wiele skwerów w mieście zostało 
zagospodarowane. Wszystkie posadzone drzewa są na gwarancji.  
 
ad vocem mieszkaniec, potwierdził, że również popiera  sadzenie polskich drzew, lecz na ul. 
Portowej 70, trzy lata temu posadzono 30 drzew, a żadne nie przyjęło się. Zapytał czy ktoś w 
tym roku podlewał drzewa. 
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska otworzyła dyskusję w sprawie.  
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Ewa Odulińska wyjaśniła, że mieszkaniec jest bardzo silnie zaangażowany w ochronę 
przyrody. Z uwagi na dużą drzew i ilość lasów na naszym terenie nie zawsze jest sens 
kolejnych nasadzeń drzew. Przy ul. Portowej drzewka zniszczono przez złą pielęgnację trawy, 
lecz w tej okolicy jest bardzo dużo zieleni. Również Ogrodnik Miejski bardzo dba o zieleń, 
oraz MZBK zwraca szczególną uwagę na pielęgnacje drzew, traw i krzewów. Przy 
wykonywaniu miejskich inwestycji w czasie których należy wyciąć drzewa, zawsze są 
zachowane nasadzenia zstępcze. Również uważa, że zieleń chroni się sama. Wiele drzew lubi 
silne cięcia. Drzewa w mieście są potrzebne lecz wokół mieszkań, bloków powinien zostać 
posadzony niski drzewostan, należy dobrać odpowiednie rodzaje drzew. Wysokie drzewa 
zacieniają mieszkania a silne korzenie drzew niszczą chodniki. Nie widzi potrzeby 
powoływania kolejnych komisji, gdyż jest w naszym urzędzie odpowiedni wydział  oraz pan 
Ogrodnik Miejski, który bardzo dba o zieleń w mieście.  
 
Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że 
wycinkę drzew nie przeprowadza się bezmyślnie. To organ wydający decyzję kontroluje 
każde zaplanowane do usunięcia drzewo. Na inspekcję chodzą inspektor do spraw przyrody 
lub kierownik. Pielęgnacje drzew wykonuje się zgodnie z zasadami o Ustawie o ochronie 
przyrody.  
 
Halina Mińczuk wyjaśniła, że firmy zajmujące się utrzymaniem terenów zielonych dla 
MZBK starannie pielęgnują drzewa i tereny zielone, znajdujące się w naszym mieście. 
Drzewo lub żywopłot zostaje usunięte tylko na wniosek mieszkańca oraz po decyzji  
inspektora do spraw przyrody. Starostwo Powiatowe wydaje decyzję dot. wycinki drzew.  
Zawsze musi zostać wykonane nasadzenie zastępcze, które kontroluje się przez rok.  
 
Grażyna Radka wyjaśniła, że nasze miasto jest bardzo rozległe, posiada polewaczkę, oraz 
został zatrudniony Ogrodnik Miejski który jest w trakcie przygotowania specyfikacji i 
informacji do wykorzystania przy organizowaniu nasadzeń i inwestycji. Mieszka na terenie na 
którym drzewa nie są pielęgnowane i stwarzają zagrożenie dla osób i samochodów.  
 
Ewa Czubek dodała, że mieszkaniec złożył projekt instrukcji. Lecz nasze miasto dysponuje 
procedurami kiedy wykonuje nasadzenia. Zapytała Ogrodnika Miejskiego, czy widzi potrzebę 
przyjęcia  instrukcji mieszkańca.  
 
Piotr Paisdzior Ogrodnik Miejski odpowiedział, że jest w trakcie tworzenia specyfikacji tzw. 
instrukcji sadzenia i pielęgnacji drzew i krzewów, będą z niej korzystały wszystkie wydziały 
Urzędu Miasta oraz Starostwo Powiatowe, jest bardziej rozbudowana i dokładniejsza niż 
mieszkańca. Również wiele inwestycji obecnie wykonywanych, projekty zostały 
przygotowane dużo wcześniej niż on podają pracę w urzędzie.  
 
Komisja zapoznała się z pismem mieszkańca z dnia 21 września 2017 r. w sprawie 
stosowania  ,,instrukcji sadzenia drzew i krzewów, oraz ich pielęgnacji".  
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Ad 5.  
Zaopiniowanie petycji mieszkańca w sprawie ,,złej troski o zieleń i drzewa". 
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poinformowała, że radni otrzymali materiały, wraz ze stanowiskiem urzędu. 
Otworzyła dyskusję w sprawie. 
 
Ewa Czubek uważa, że  mieszkaniec w przedstawionej petycji wnosi o podjęcie działań dot. 
ochrony przyrody. Czyli podjęcie przez Radę Miasta prac nad stworzeniem takiego programu. 
Lecz Urząd Miasta udzielił mieszkańcowi odpowiedzi pisemnej, że ta tematyka jest częścią 
innego dokumentu, czy mieszkańca satysfakcjonuje odpowiedz z Urzędu Miasta.  
 
Nie, wyjaśnił autor petycji. Uważa również, że w tym roku w ogóle nie były podlewane 
drzewa. W mieście brakuje drzew wierzb i topoli, które zaspokajają pierwszy głód pszczół. 
Również jest zła pielęgnacja trawników. Nie oznacza się pomników przyrody. Dlatego 
wystąpił z ww. petycją.  
 
Ewa Czubek uważa, że  mieszkaniec w przedstawionej petycji porusza sprawy techniczne. 
 
Ewa Odulińska zapytała za czym komisja ma dzisiaj głosować, ona sama jest za ochroną 
przyrody, lecz w naszej gminie funkcjonuje Program Ochrony Środowiska dla Gminy 
Kędzierzyn-Koźle na lata 2017-2020 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2021-2024, 
Radna nie rozumie po co powoływać kolejną komisję, skoro w naszej gminie funkcjonują 
procedury i zasady pielęgnacji oraz nasadzeń.  
 
Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że wnioskodawca skierował do Rady Miasta wniosek  
o podjęcie pewnych działań, cyt,, aby radni podjęli pewną dyskusję która urodzi odpowiednią 
uchwałę, by zapobiec sytuacjom..." Mieszkaniec żąda opracowania i przyjęcia programu 
ochrony przyrody w Kędzierzynie-Koźlu. Pismo mieszkańca zostało zakwalifikowanie jako 
petycja. Radni powinni poddać pod głosowanie ww. petycję i zaopiniować negatywnie lub 
pozytywnie. Negatywne zaopiniowanie tej petycji nie oznacza, że radni są przeciw ochronie 
przyrody. Komisja musi zająć stanowisko do petycji mieszkańca.  
 
Ewa Czubek uważa, że petycja mieszkańca jest nie do końca zasadna, na linii obywatel urząd 
jest jakieś nie dogadanie, miasto posiada procedury dot. ochrony przyrody, proponuje aby 
wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa zaprosił Pana na rozmowę w tej sprawie. Nie widzi 
konieczności wdrażania kolejnych programów. Sugestie mieszkańca to raczej bieżąca troska. 
Zapytała również o skwery przy ul. Plebiscytowej czy firma wykonująca, miała zabrać 
również o trawniki i nasadzenia trawy. A wyrosły spore trawko w tym miekcu.   
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska przytoczyła fragment stanowiska  Prezydent Miasta do ww. petycji, który brzmi: 
,,postulat przyjęcia programu ochrony przyrody w naszej ocenie jest bezzasadny, ponieważ  
taki program jest częścią przyjętego przez Radę Miasta uchwały XLV/410/17 Zapytała za 
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czym komisja ma dzisiaj głosować, wszyscy radni są za ochroną przyrody, a naszej gminie 
funkcjonuje Program.  
 
Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że 
wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa po analizie tej petycji miał spory problem ze 
zrozumieniem postulatów mieszkańca. Dopiero ostatnie zdanie mieszkańca ,,żądam 
opracowania i przyjęcia programu ochrony przyrody w Kędzierzynie-Koźlu" wyjaśniło im 
sytuację i do tego wydział się odniósł pisemnie. Mieszkaniec odwiedza Wydział Ochrony 
Środowiska regularnie, na bieżąco też przekazuje swoje spostrzeżenia i sugestie lecz nie jest 
usatysfakcjonowany z otrzymanych odpowiedzi i rozmów. Petycję złożył, aby jego postulaty 
dotarły do instancji wyżej czyli do Rady Miasta. 
 
Grażyna Radka zapytała dlaczego Liga Ochrony Przyrody nie składała wniosków, uwag i 
spostrzeżeń w czasie tworzenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kędzierzyn-Koźle 
na lata 2017-2020 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2021-2024. 
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poinformowała mieszkańca, że gmina zajmuje się ochroną przyrody, każde 
wycięcie drzewa jest szczegółowo analizowane.  
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska poddała pod głosowanie pozytywne rozpatrzenie petycji.  
  
Komisja 6 głosami ,,wstrzymującymi się ",  
(głosów ,,za" i  ,,przeciw” nie było)  
nie zajęła stanowiska wobec petycji mieszkańca.  
,,wstrzymali się"  p. Beata Łobodzińska, p. Grażyna Radka, p. Ewa Odulińska, p. Ewa 
Czubek, Adam Sadłowski,  Halina Mińczuk.  
 
Przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego Beata 
Łobodzińska ogłosiła krótką przerwę. 
po przerwie 
Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że tak, petycja nie została rozpatrzona przez komisję.  
 
Ad 6. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Kolejny termin komisji został ustalony na 21 listopada 2017 r. o godz. 16.00 
Ad 7.  
Zakończenie obrad. 
Przewodnicząca komisji Beata Łobodzińska podziękowała za aktywne uczestnictwo po czym 
o godz. 17.25 zakończyła XXXII posiedzenie komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.       
Protokołowała  A. Dworaczek 
       PRZEWODNICZĄCA KOMISJI 
        
        Beata Łobodzińska 


